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Abstract

        
14 children with soft tissue tumours in the head region are demonstrated. The semimalignant tumours include 3 neurofibromas and 1 xanthofibroma. Malignant are 3 fibrosarcomas, 1 rhabdomyosarcoma and 1 round-cell sarcoma. A third group form the retrobulbar and scalp metastases of 4 neuroblastomas and 1 rhabdomyosarcoma of the prostate. Important for the prognosis is the anatomical site of the tumour which make early diagnosis and radical excision possible. Late relapses are possible; therefore, long-term follow-ups are advisable.


      
        
Zusammenfassung

        
14 Kinder mit Weichteiltumoren im Kopfbereich werden vorgestellt. Zu den semimalignen zählen 3 Neurofibrome und 1 Xanthofibrom. 3 Fibrosarkome, 1 Rhabdomyosarkom und 1 Rundzellsarkom gehören zu den malignen Tumoren. Eine dritte Gruppe bilden die Metastasen von 4 Neuroblastomen und einem Rhabdomyosarkom im Kopfbereich. Ausschlaggebend für die Prognose ist die anatomische Lage der Tumoren, die ein frühes Erkennen und eine radikale Exzision ermöglichen. Spätrezidive sind möglich, so daß langjährige Kontrollen empfohlen werden.


      

Key words

Semimalignant and malignant soft tissue tumours
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